
Návrh zápisu z jednání akademického senátu 10. 6. 2024 
 

Přítomni: K. Augsten, J. Bielčík, M. Čechová, L. Heriban, T. Hobza, B. Hrdličková, 

D. Chudožilov, D. Kobylka, D. Majerová, Z. Potůček, M. Procházka, S. Skoupý, J. Sochor 

P. Strachota, M. Tušek 

 

Omluveni: J. Blažej, P. Distler, Z. Legerský 

 

 

Hosté (ne po celou dobu jednání): děkan doc. Ing. Václav Čuba, Ph.D., tajemnice Mgr. 

Alena Králová 

 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Rozpis rozpočtu FJFI na rok 2024 

• Informace děkana 

• Různé 

 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Zasedání AS začalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis byl v předložené 

podobě bez připomínek schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 

0 proti, 3 se hlasování zdrželi. 

 

2. Schvalování rozpisu rozpočtu FJFI na rok 2024 zahájil děkan V. Čuba stručným shrnutím 

změn v rozpisu rozpočtu ČVUT, které ovlivní přidělené prostředky pro FJFI. Podrobně rozpis 

rozpočtu komentovala tajemnice A. Králová. Představila postupně zdroje získávané z ČVUT 

a rozdělení rozpočtu na součásti FJFI. Příjmy i rozdělení rozpočtu byly vysvětleny včetně 

výpočtu výkonů FJFI v rámci ČVUT, výkonu kateder a vysvětlení změn v metodice výpočtu. 

V diskusi byla řešena např. otázka rozdílu mezi návrhem a možným skutečným čerpáním, 

nárůst nákladů na budovy, kontrola správnosti hospodaření, započítávání studentů 3. ročníku 

BS do výkonu kateder, propad i nárůst v hospodaření některých kateder včetně 

pravděpodobných důvodů.  

Jako předseda hospodářské komise AS FJFI se poté k rozpisu vyjádřil J. Bielčík. Úvodem za 

komisi doporučil schválení rozpisu rozpočtu a poté představil několik témat, které po interním 

jednání doporučila komise k další diskusi a vyhodnocení z hlediska dopadu na rozpočet 

a katedry. Byly jimi např. vliv náročnosti přijímacích zkoušek na počet studentů a ukazatel K 

a pokles výkonu některých kateder. Diskutována byla rovněž situace s prostory na FJFI, 

výstavba na ČVUT, získávání a kvalita studentů apod.   

Rozpis rozpočtu FJFI pro rok 2024 byl v předložené podobě schválen aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 15 hlasů pro, 0 proti a 0 se hlasování zdržel. 

 

3. Děkan FJFI V. Čuba informoval AS o následujících záležitostech: 

- novele vysokoškolského zákona, která je v současné době v projednávání a připomínkování 

a která by podle současné podoby významným způsobem změnila velikost a financování 

doktorských stipendií, omezila pravomoci senátů i děkanů atd.,  



- plánované rekonstrukci kolejí na Strahově, která v jejím průběhu omezí ubytovací kapacitu 

a povede ke zvýšení kolejného, 

- mzdové kohezi vysokých škol plánované z MŠMT a jejím dopadu do mzdových výměrů 

zaměstnanců FJFI a na motivaci zaměstnanců, 

- rekonstrukci budov FJFI a dalším rozvoji fakulty. Vzhledem k důležitosti tématu bude tato 

problematika ještě blíže představena na příštím zasedání AS, 

- postoji EU, MŠMT a MPO k jaderné energetice, podpoře vzdělávání v této oblasti 

a financování projektů z této oblasti.  

 

4. V bodu „Různé“ byly probírány následující záležitosti:  

- možnost pořádání společenských akcí v budově v Trojanově ulici, zejména v případě, že 

větší počet jejích účastníků není z FJFI. Akce musí být domluvena s vedoucími katedry, 

v jejichž prostorách se odehrává, a současně musí být oznámena na vrátnici.   

- končící SGS a její případné nahrazení jinými zdroji (např. DKRVO apod.) 

- podpoření protestní akce organizované iniciativou Hodina pravdy za vyšší finanční podporu 

vysokých škol, jak byli členové AS informováni e-mailem dne 29.5. V diskusi byla řešena 

objektivita výzvy, její organizátoři a jejich cíle, šíře podpory z ostatních vysokých škol 

a forma případné podpory z FJFI. Formou hlasování aktuálním počtem přítomných senátorů: 

3 hlasů pro, 6 proti a 4 se hlasování zdrželi bylo zamítnuto zahrnutí dalšího bodu s formulací 

usnesení (deklarace) do současného jednání AS. Usnesení bude připraveno předem a bude 

případně součástí samostatného bodu jednání na příští schůzi AS FJFI.   

 

Předběžný termín příštího zasedání AS FJFI je 30. 9. 2024, upřesnění termínu proběhne 

začátkem září po zasedání vedení fakulty.  

Zapsal: Dušan Kobylka 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 

 


